Timeline import of txt files
Since the last VIVALDI version (v.2.0.01) it is possible to import timelines in terms of txt files created in an editor. For importing such timelines there are several points to keep in mind:

· The import is carried out via the timeline menu -> Import timeline…
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· TXT can be created in any editor or alternatively in Excel (and saved as TXT file). Of course, the support of the VIVALDI specific timeline file formats VLT and formerly VLP will remain as used to be. 
· It is highly imported that the structure of the template file “…” is not being changed in any way and the data needs to be entered according to it. In the ZIP Container located to the same directory as this brief description you will find a txt template for an example in duration mode and on example in timeframe mode. In addition you will find the corresponding VIVALDI example files.

· In the following you will find a brief documentation of the structure of the template used to define a proper timeline:

· "Timeline name (max length: 254 characters)"

The 1st line in the template specifies the name of the timeline. This data is only of informative purpose and supports the user in the data management of different timelines. 
· “Identifier for duration or timeframe":

In the 2nd line you can define whether you would like to create a timeline in duration (plus amount of hours) or timeframe mode (plus value range of time).
· “ID”

The column “ID” describes the continuous numbering of curve points defined in your timeline. 

· hh:mm

For every curve point a corresponding time point needs to be defined.

· Intensity

Here you can define the intensity value for each curve point in percent The value range is 0-100.
· RGB

Here you can define the value for each RGB channel for each curve point. The value range is 0-255.
· A snap defined in the timeline editor will be ignored
· The timeline imported will not be matched with the working time defined in the project 
· In some cases it might be not possible to import a timeline. Below you will find a list of reasons why the timeline import will be cancelled:
· If you define a curve point at 00:00 the same settings for the intensity and RGB values need to be entered for the time point 24:00. Otherwise the import will be cancelled.

· The syntax of a generated txt file does not match with the template

· The timeline entered does not match with the attributes of the luminaire defined in VIVALDI (i.e. if the luminaire is defined to be standard white a txt timeline describing a virtual RGB behaviour will be ignored during the import)

· The timeline imported does not match with the time scheme defined in VIVALDI (timeframe or duration)
· RGBW timelines can not be imported at all as the txt structure is not able to image such a luminaire type at present

Timeline Import von txt Dateien
Seit der letzten VIVALDI Version (V.2.0.01) ist es möglich, Timelines in Form von TXT Dateien, die in einem Editor erstellt worden sind, zu importieren. Beim Import von Timelines in diesem Format sind einige Dinge zu beachten:

· Der Import erfolgt über das Timeline Menü -> Import Timeline…

[image: image2.jpg]File Edt Insert View Window Exras ?
SHE BB AL EE X0

Project # x |Taistaion
Timeline Detals

Dynamische Szene | 2_x | Timeiine Eaitor

O Wand unten

Point Tme IR G B @&

P1 255 208] 168

2 255 200] 168

) 255 208] 168

Ps 255 200] 168 ]

3 255 208] 168 ] )

3 255 208 168 ] v Vot

e7 255 208] 168 Copy Timeline

TmeT Paste Timeline
Lock Timeline
Save Timeline.

Losd Timelne.

17:00

1200
= Gaislachkoglbann Sodn [ Foliecben ta
= @ Taistaion %
7 Luminaires i
L Dayight
= 1 stato Scenes

) [ Statische,

& /
&0 / \
2

17:00 1800 ¥
W«le) » |m)ulnn [ Predicted Energy Requirement 2 x
2 voute Actual 0,00 kW Installed 0,00 kW
e “ " Control Pane 7 x
24 Folieoben "
52 2 Wand | & Voute | & Folieo| 4 Folieu| a tinter | 5 spoto | 4 Spoto & Spotu 2 spotu | & wana
39! Folie unten Time frame AL v Day Week Month Year

3 Hintergruna

- - - -
5/ spotabeniinis H B = =

Energy requirement'  [xWWh]

Spec. energy req.t  [kWhim]

£ Spotobenrehis
£ Spoturten s Lo | ol | Lo | e el El fel ) Ty e
£ spot unten rechis Sy o =

2l Wand oben Spec. CO; emission® [kg/m]

Setings | *Notes

IR IR |

- - - e

Project IPToject Information Control Panel | Energy Requirement and Ghart Photometric Evaluation





· TXT Dateien können in einem beliebigen Editor oder alternativ in Excel (Export als TXT File) erzeugt werden. Selbstverständlich wird der Import von VIALDI spezifischen VLT  und vormals VLP Dateien nach wie vor möglich sein. 
· Es ist zwingend notwendig, dass die Struktur des Templates nicht geändert und die Dateneingabe gemäß der Vorlage erstellt wird. Im ZIP Container, der sich im selben Verzeichnis wie diese Kurzbeschreibung befindet, sind Beispiele eines TXT Templates für das Zeitschema „Zeitdauer“ (Example_timeline_Duration_TXT.txt)und „Zeitraum“ (Example_timeline_timeframe_TXT.txt) enthalten. Zusätzlich sind entsprechende VIVALDI Projektbeispiele vorhanden.
· Als Hilfestellung für die Generierung einer korrekten Timeline folgt eine Kurzdokumentation zur Struktur des Templates:
· "Timeline Name (max Länge: 254 Zeichen)"

Die erste Zeile im Template beschreibt den Namen der Timeline und dient rein informativen Zwecken. Hierdurch wird der User bei der Verwaltung verschiedener Timelines unterstützt.The 1st line in the template specifies the name of the timeline. This data is only of informative purpose and supports the user in the management of different timelines. 
· “Bezeichner für Zeitdefinition (Zeitdauer oder Zeitraum)“ 

In der 2. Zeile können Sie festlegen, ob Sie eine Timeline im Zeitdauer-  (inkl. Angabe des Wertebereichs der Uhrzeit) oder im Zeitraum- Modus (inkl. Angabe der Stundenanzahl) erzeugen möchten.

“Identifier for duration or timeframe":

In the 2nd line you can define whether you would like to create a timeline in duration (plus amount of hours) or timeframe mode (plus value range of time).

· “ID”

In der Spalte “ID” muss den definierten Kurvenpunkten in der Timeline eine durchlaufende Numerierung zugewiesen werden.
· hh:mm
In der Spalte “hh:mm” muss für jeden Kurvenpunkt der Timeline 

ein eindeutiger Zeitpunkt definiert werden.

· Intensity

In dieser Spalte müssen Sie jedem Kurvenpunkt  einen Intensitätswert zuweisen. Die Angabe erfolgt in Prozent im Wertebereich 0-100. 

· RGB

Hier können Sie die Werte für die RGB Kanäle eines Kurvenpunkts festlegen. Der Wertebereich ist  0-255. 
· Sollten Sie einen Snap im Timeline Editor definiert haben, so wird dieser beim Import einer TXT Timeline ignoriert.
· Die importierte Timeline wird nicht mit der im Projekt festgelegten Arbeitszeit abgeglichen. 

· In einigen Fällen kann es vorkommen, dass der Import einer TXT Timeline verweigert wird. Es folgt eine Liste potentiell möglicher Gründe, die es gilt, in solch einem Fall zu überprüfen: 
· Wenn Sie einen Kurvenpunkt für den Zeitpunkt 00:00 definieren, müssen dieselben Einstellungen bzgl. Intensität und RGB Werte für den Zeitpunkt 24:00 festgelegt warden. Andernfalls wird der Import abgebrochen. 
· Die verwendetet Syntax in der generierten TXT Timeline enstpricht nicht der Vorlage.

· Die erzeugte Timeline entspricht nicht den Eigenschaften der in VIVALDI definierten Leuchte oder Leuchtengruppe. Haben Sie beispielsweise  eine Leuchte als „Standard,Weiß“ definiert, so wird eine TXT Timeline mit „RGB virtuell“ Verhalten beim Import ignoriert. 

· Die importierte Timeline entspricht nicht dem Zeitschema, das in VIVALDI definiert wurde (Zeitdauer oder Zeitraum).
· RGBW Timelines können nicht importiert werden, da die derzeitige Struktur des TXT Files diesen Leuchtentypus nicht abbilden kann.
